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Protokół z LXVII sesji Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji 
29 lutego 2024 r. (czwartek), godz. 16.30, Park Wodny OCTOPUS, Suchy Las, ul. Szkolna 18. 

 
Porządek sesji: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LXV z dnia 18 grudnia 2023 r.  
4. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Złotniki – 

rejon ulicy Prostej. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  

na lata 2024-2042. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Golęczewo  

na lata 2024-2030. 
8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Suchy Las. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Suchy Las w 2024 r. 
10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia zadania publicznego w zakresie 

zarządzania drogą powiatową nr 2431P - ul. Sucholeską w m. Suchy Las oraz odcinkami dróg 
publicznych, w szczególności ul. „Nowa Obornicka”, ul. Szymanowskiego, ul. Biskupińska 
położonymi w granicach administracyjnych m. Poznania niezbędnymi dla realizacji projektu 
pn. „Integracja węzłów na północnej obwodnicy towarowej m. Poznania z miejskim 
transportem zbiorowym – dokumentacja” w zakresie budowy węzła przesiadkowego  
przy przystanku pasażerskim Poznań Suchy Las wraz z likwidacją kolizyjnego przejazdu 
drogowego przez linie kolejowe w ciągu ul. Sucholeskiej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia 

Seniorów” na rok 2024. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego „Wsparcie osób 

z niepełnosprawnością” na rok 2024. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

środków stanowiących fundusz sołecki. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji  

za pośrednictwem Wojewody Wielkopolskiego z wnioskiem o zniesienie urzędowej nazwy 
miejscowości Marianowo. 

17. Informacje: 

• Wójta Gminy, 

• Przewodniczącego Rady Gminy, 

• Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski, 

• Przewodniczących Komisji Rady, 

• Radnego Powiatowego. 
18. Interpelacje i zapytania Radnych. 
19. Wolne głosy i wnioski.  
20. Zamknięcie sesji. 

 
Ad. 1. Otwarcie sesji (00:08:45 *). 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył LXVII sesję Rady Gminy 
Suchy Las VIII kadencji w dniu 29 lutego 2024 r. witając Radnych oraz gości.  
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że sesja Rady 
Gminy Suchy Las jest transmitowana on–line. Nagranie w systemie audio – video  
będzie dostępne w serwisie esesja.tv pod linkiem: https://esesja.tv/transmisja/45268/lxvi- 
sesja-rady-gminy-suchy-las.htm Nagranie w systemie audio-video będzie udostępnione  
na stronie www.suchylas.pl. Nagranie z transkrypcją będzie udostępnione po upływie 14 dni  
od dnia dzisiejszego.  
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że z uwagi  
na publiczny charakter sesji nie należy posługiwać się danymi osobowymi, ponieważ można 
narazić się na złamanie przepisów dotyczących ochrony danych osobowych.  
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak złożył życzenia urodzinowe 
Radnemu Zbigniewowi Hąci. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przywitał nowego Komendanta 
Straży Gminnej. 
Komendant Straży Gminnej Rafał Makarewicz przywitał zebranych oraz przedstawił przebieg 
swojej dotychczasowej kariery zawodowej. 
 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (00:14:47 *). 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że obrady sesji  
były prawomocne. W sesji udział wzięło 13 Radnych, 2 Radnych nieobecnych: – Radny M. Bajer  
i Radny Z. Hącia.  
Następnie Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zadał pytanie,  
czy zebrani mają uwagi do porządku sesji.  
 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LXV/23 z dnia 18 grudnia 2023 r. 
(00:15:06 *). 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zadał pytanie, czy Radni  
mają uwagi do protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LXV/23 z dnia 18 grudnia 2023 r.  
Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził 
głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LXV/23  
z dnia 18 grudnia 2023 r.  
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz,  
Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, 
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska. 
Przeciw – 0.  
Wstrzymujących się – 0. 
Protokół został przyjęty.  
 

Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Złotniki 
– rejon ulicy Prostej (00:16:11 *).  
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił o opinię w sprawie  
tego planu Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego  
Radną J. Pągowską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 
powitała zgromadzonych oraz poinformowała, że Komisja nie opiniowała tego projektu 
uchwały, zaznaczyła jednak, że projekt był analizowany z kierownikiem Wydziału 
Nieruchomości i Planowania Przestrzennego Agnieszką Serafin oraz oświadczyła,  
ze były spotkania Radnych z mieszkańcami w celu wysłuchania ich opinii. Przekazała również 
informację, że grupa mieszkańców przesłała prośbę o uchwalenie tego planu. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję. 
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Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok oświadczyła, że w imieniu Wójta zgłasza 

autopoprawkę, polegającą na zamianie wyrazów przy uwagach. Po poprawce kolumna 

„uwzględnienie w stosunku do projektu końcowego” powinna mieć następującą treść:  

• punkt 6.1 nieuwzględniona, 

• punkt 6.2 nieuwzględniona częściowo,  

• punkt 6.3 nieuwzględniona,  

• punkt 7.1 nieuwzględniona,  

• punkt 7.2 nieuwzględniona częściowo,  

• punkt 7.3 nie uwzględniona.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman zasugerował Pani Wicewójt, 
że jeżeli poprawiamy punkty 6.2 i 7.2, no to analogicznie należałoby poprawić 3.1, 4.3, 1.3. 
Kierownik Wydziału Nieruchomości i Planowania Przestrzennego Agnieszka Serafin poprosiła 
o zwrócenie uwagi na to, że w kolumnie „uwzględnienie w stosunku do projektu końcowego”, 
są zapisy odnośnie częściowego uwzględnienia, ale w stosunku do projektu końcowego  
z trzeciego wyłożenia. Natomiast jeżeli chodzi o kwestie związane z uwagą 3.1,  
to była ona uwzględniona częściowo, natomiast dotyczyła całego obszaru MN  
pomiędzy drugim, a trzecim wyłożeniem. Urbanista uznał, że w związku z tym, że został obszar 
ten (MN) został podzielony na trzy obszary o różnych funkcjach, jeżeli chodzi  
o zagospodarowanie, to ta poprawka zdaniem urbanisty w końcowym projekcie nie została 
uwzględniona. 
Radny G. Słowiński poprosił w imieniu mieszkańców o uchwalenie tego planu miejscowego. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 
wprowadzenia autopoprawki. 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 12: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Joanna Pągowska,  
Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski,  
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska. 
Przeciw – 1: Jarosław Dudkiewicz.  
Wstrzymujących się – 0. 
Autopoprawka została przyjęta. 
Radny J. Dudkiewicz oświadczył, że zagłosował przeciw autopoprawce przez pomyłkę. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zadał pytanie mecenasowi  
H. Kuligowskiemu: czy w związku z tym, że w kilku przypadkach, w uwagach nieuwzględnionych 
lub w uwagach częściowo uwzględnionych, treść uwagi się powtarza, to te punkty powinny  
być głosowane osobno, czy muszą być skumulowane jako jeden punkt? 
Mecenas H. Kuligowski oznajmił, że w jego ocenie, każdą uwagę nieuwzględnioną przez Wójta 
należy przegłosować osobno. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak oznajmił, że wszystkie uwagi  
będą głosowane po kolei. Przypomniał, że jeżeli jakakolwiek uwaga z uwag nieuwzględnionych 
lub z uwag częściowo uwzględnionych przez Wójta zostanie przegłosowana na tak, to cały plan 
wraca. Oznajmił również, że każdorazowo będzie zadawał pytanie kto z Państwa radnych  
jest za przyjęciem uwagi nieuwzględnionej lub uwagi w części nieuwzględnionej przez Wójta 
tak, żeby to pytanie dobrze wybrzmiało i każdy miał czas na przemyślenie i zastanowienie się.  

 Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie  
uwagi nr 1.1 - Przeznaczenie działek pod teren zabudowy usługowo – mieszkaniowej. 

 Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
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 Przeciw – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, 
Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, 
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska.  
Wstrzymujących się – 0. 
Uwaga nie została uwzględniona. 

 Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie  
uwagi nr 1.2 - Dopuszczenie lokalizacji na działce budowlanej: - budynku mieszkalnego 
jednorodzinnego wolnostojącego albo budynku mieszkalnego wielorodzinnego albo budynku 
mieszkalnego jednorodzinnego w zabudowie bliźniaczej w odległości 1,5 m od granicy  
z sąsiednią działką budowlaną lub bezpośrednio przy granicy działki lub w granicy pomiędzy 
działkami 139/1 i 139/2, - budynków mieszkalno-usługowych wolnostojących,  
w których dopuszcza się przeznaczenie dowolnej powierzchni całkowitej na usługi i lokalizację 
1 mieszkania, - budynków usługowo-produkcyjnych, w tym handlu o powierzchni sprzedaży  
do 400 m2, - budynków magazynowych o powierzchni zabudowy do 250 m2, - jednego 
mieszkania w budynku usługowym, - budynku gospodarczego albo gospodarczo-garażowego 
albo garażu o powierzchni do 100 m2, - jednej wiaty, - stanowisk postojowych naziemnych 
 lub w garażach, - instalacji fotowoltaicznych oraz wiatrowych o wysokości nie większej  
niż 15 m. 

 Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 

 Przeciw – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, 
Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, 
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska.  
Wstrzymujących się – 0. 
Uwaga nie została uwzględniona. 

 Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie  
uwagi nr 1.3 - W zakresie parametrów zabudowy: - wysokość budynków mieszkalnych, 
mieszkalno-usługowych – nie większą niż 3 kondygnacje nadziemne wraz z jedną kondygnacją 
poniżej gruntu w tym poddasze użytkowe i nie większą niż 15 m dla budynków z dachem 
stromym, 12 m dla budynków z dachem płaskim, - wysokość budynków gospodarczych, 
usługowo-produkcyjnych, gospodarczo-garażowych, garaży i wiat – nie większą niż 1 
kondygnacja nadziemna i nie większą niż 8 m, - poziom posadzki parteru na wysokości 
maksymalnie 1,5 m n.p.t., - powierzchnię zabudowy nie większą niż 50% powierzchni działki 
budowlanej, - powierzchnię terenu biologicznie czynnego nie mniejszą niż 15% powierzchni 
działki budowlanej, - dachy płaskie lub dachy strome o kącie nachylenia od 150 do 400. 

 Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 

 Przeciw – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, 
Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, 
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska.  
Wstrzymujących się – 0. 
Uwaga nie została uwzględniona. 

 Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie  
uwagi nr 1 4 - Dopuszczenie zabudowy w odległości 1,5 m od granicy działki budowlanej  
lub bezpośrednio przy granicy działki budowlanej po spełnieniu warunków przepisów 
odrębnych. 

 Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
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 Przeciw – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, 
Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, 
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska.  
Wstrzymujących się – 0. 
Uwaga nie została uwzględniona. 

 Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie  
uwagi nr 2.1 - Przeznaczenie działek pod teren zabudowy usługowo – mieszkaniowej. 

 Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 

 Przeciw – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, 
Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, 
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska.  
Wstrzymujących się – 0. 
Uwaga nie została uwzględniona. 

 Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie  
uwagi nr 2.2. 

 Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 

 Przeciw – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, 
Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, 
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska.  
Wstrzymujących się – 0. 
Uwaga nie została uwzględniona. 

 Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie  
uwagi nr 2.3. 

 Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 1 - Anna Ankiewicz. 

 Przeciw – 11: Grzegorz Słowiński, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, 
Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak,  
Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska.  
Wstrzymujących się – 0. 
Brak głosu: Iwona Koźlicka. 
Uwaga nie została uwzględniona. 
Radna A. Ankiewicz oświadczyła, że zagłosowała w ten sposób przez pomyłkę. 

 Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie  
uwagi nr 2.4. 

 Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 

 Przeciw – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, 
Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, 
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska.  
Wstrzymujących się – 0. 
Uwaga nie została uwzględniona. 

 Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie  
uwagi nr 3.1 - Zmiana zapisu dotyczącego maksymalnej wysokości budynku mieszkalnego,  
z wartości 11 m, na wartość 9 m. 

 Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
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Za – 0. 
 Przeciw – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, 

Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, 
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska.  
Wstrzymujących się – 0. 
Uwaga nie została uwzględniona. 

 Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie  
uwagi nr 3.2 - Zmiana zapisu, dotyczącego dopuszczenia lokalizacji budynków gospodarczo– 
garażowych i wiat w odległości 1,5 m od granicy działki budowlanej lub bezpośrednio  
przy tej granicy na zapis wskazujący lokalizację wszelkich budynków i budowli od granic działki 
budowlanej zgodnie z przepisami szczególnymi. 

 Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 

 Przeciw – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, 
Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, 
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska.  
Wstrzymujących się – 0. 
Uwaga nie została uwzględniona. 

 Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie  
uwagi nr 4.1 - Wykreślenie w całości §4 ust. 2 pkt 2 dotyczącego dopuszczenia przebudowy 
budynków w częściach wykraczających poza nieprzekraczalne linie zabudowy. 

 Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 

 Przeciw – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, 
Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, 
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska.  
Wstrzymujących się – 0. 
Uwaga nie została uwzględniona. 

 Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie  
uwagi nr 4.2 - Zmiana zapisu §7 pkt 1 lit. b dotyczącego maksymalnej powierzchni zabudowy 
budynku gospodarczo-garażowego z wartości 50 m2 na wartość 40 m2. 

 Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 

 Przeciw – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, 
Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, 
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska.  
Wstrzymujących się – 0. 
Uwaga nie została uwzględniona. 

 Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie  
uwagi nr 4.3 - Zmiana zapisu §7 pkt 2 lit. a, dotyczącego maksymalnej wysokości budynku 
mieszkalnego, z wartości 11 m na wartość 9 m. 

 Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 

 Przeciw – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, 
Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, 
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska.  
Wstrzymujących się – 0. 
Uwaga nie została uwzględniona. 
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 Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie  
uwagi nr 4.4 - Zmiana zapisu §7 pkt 2 lit. c, dotyczącego maksymalnej wysokości budynku 
gospodarczo – garażowego z dachem stromym, z wartości 5,5 m na wartość 4,5 m. 

 Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego. 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 

 Przeciw – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, 
Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, 
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska.  
Wstrzymujących się – 0. 
Uwaga nie została uwzględniona. 
Uwaga nie została uwzględniona. 

 Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie  
uwagi nr 4.5 - Zmiana stawki procentowej służącej naliczeniu opłaty, o której mowa w art. 36 
ust. 4 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym  
z wartości 15% na 30%. 

 Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego. 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 

 Przeciw – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, 
Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, 
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska.  
Wstrzymujących się – 0. 
Uwaga nie została uwzględniona. 

 Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie  
uwagi nr 5.1 - Wykreślenie oznaczeń symboli terenów 1MNW, 2MNW, 3MNW w §3 pkt 1  
i przywrócenia jednolitego terenu MNW na całym terenie, zgodnie z załącznikiem graficznym  
z drugiego wyłożenia. 

 Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego. 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 

 Przeciw – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, 
Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, 
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska.  
Wstrzymujących się – 0. 
Uwaga nie została uwzględniona. 

 Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie  
uwagi nr 5.2 - Zmiana zapisu w §5 pkt 1 o treści „terenach od 1MNW do 3MNW” na zapis  
z drugiego wyłożenia o treści „terenie MNW”. 

 Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego. 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 

 Przeciw – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, 
Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, 
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska.  
Wstrzymujących się – 0. 
Uwaga nie została uwzględniona. 

 Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie  
uwagi nr 5.3 - Zmiana zapisu w §7 o treści „W zakresie zasad kształtowania zabudowy  
oraz wskaźników zagospodarowania terenów zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej 
wolnostojącej, oznaczonych symbolami 1MNW i 3MNW ustala się:” na zapis z drugiego 
wyłożenia o treści „W zakresie zasad kształtowania zabudowy oraz wskaźników 
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zagospodarowania terenu zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej wolnostojącej, 
oznaczonego symbolem MNW ustala się:” 

 Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego. 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
 
Za – 0. 

 Przeciw – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, 
Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, 
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska.  
Wstrzymujących się – 0. 
Uwaga nie została uwzględniona. 

 Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie  
uwagi nr 5.4 - Usunięcie §8 w całości. 

 Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego. 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 

 Przeciw – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, 
Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, 
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska.  
Wstrzymujących się – 0. 
Uwaga nie została uwzględniona. 

 Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie  
uwagi nr 5.5 - Zmiana stawki procentowej służącej naliczeniu opłaty, o której mowa w art. 36 
ust. 4 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym  
z wartości 15% na 30%. – zgodnie z uwagą z drugiego wyłożenia. 

 Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego. 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 

 Przeciw – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, 
Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, 
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska.  
Wstrzymujących się – 0. 
Uwaga nie została uwzględniona. 

 Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie  
uwagi nr 6.1 -Przeznaczenie działek pod teren zabudowy usługowo – mieszkaniowej. 

 Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego. 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 

 Przeciw – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, 
Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, 
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska.  
Wstrzymujących się – 0. 
Uwaga nie została uwzględniona. 

 Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie  
uwagi nr 6.2 - Dopuszczenie zabudowy o wysokości nie większej niż 3 kondygnacje nadziemne 
w tym poddasze użytkowe wraz z jedną kondygnacją poniżej gruntu na terenie 2MNW. 

 Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego. 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 

 Przeciw – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, 
Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, 
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska.  
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Wstrzymujących się – 0. 
Uwaga nie została uwzględniona. 

 Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie  
uwagi nr 6.3 - Dopuszczenie lokalizacji wiaty o wysokości nie większej niż 3 m przy dachu 
płaskim i nie większej niż 5,5 m przy dachu stromym na terenach od 1MNW do 3MNW. 

 Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego. 
 W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  

Za – 0. 
 Przeciw – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, 

Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, 
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska.  
Wstrzymujących się – 0. 
Uwaga nie została uwzględniona. 

 Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie  
uwagi nr 7.1. 

 Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego. 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 

 Przeciw – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, 
Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, 
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska.  
Wstrzymujących się – 0. 
Uwaga nie została uwzględniona. 

 Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie  
uwagi nr 7.2. 

 Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego. 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 

 Przeciw – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, 
Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, 
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska.  
Wstrzymujących się – 0. 
Uwaga nie została uwzględniona. 

 Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie  
uwagi nr 7.3. 

 Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego. 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 

 Przeciw – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, 
Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, 
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska.  
Wstrzymujących się – 0. 
Uwaga nie została uwzględniona. 

 Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie  
Podjęcia uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Złotniki – 
rejon ulicy Prostej. 

 Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego. 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  

 Za – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz,  
Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, 
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska.  

 Przeciw – 0. 
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Wstrzymujących się – 0. 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie i nadano jej nr LXVII/780/24. 
Radny G. Słowiński w imieniu mieszkańców podziękował radnym za zrozumienie i przyjęcie 
uchwały w sprawie mpzp Złotniki – rejon ulicy Prostej. 

 
Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024 (00:44:55*). 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił o opinię w sprawie  
projektu uchwały Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego  
Radną J. Pągowską.  

 Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 
oświadczyła, że Komisja pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały budżetowej. 
Poinformowała również, że podwyżki nauczycieli, które są przewidziane na ten rok, wynoszą 
około 7,5 miliona zł., a subwencja na ten cel z budżetu centralnego wynosi 4,9 miliona zł. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję. 
Radny M. Przybylski poinformował o dyskusji, która odbyła się na temat urządzenia (maszyny 
czyszczącej podłogi) dla Szkoły Podstawowej nr 1 w Suchym Lesie. Kontrowersje wzbudziła  
jej waga (około 40 kg) i sposób transportu pomiędzy kondygnacjami (brak windy). Zaznaczył, 
maksymalna waga przenoszonych rzeczy może wynosić ok. 20kg. Zapytał, czy w tym temacie 
pojawiły się jakieś nowe pomysły. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok sprostowała informację o maksymalnej wadze 
przenoszonych rzeczy podając, że jest to 12 kg. 

 Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak potwierdził, że przenosić można  
12 kg, a maszyna waży 38,4 kg. 
Radna W. Prycińska oświadczyła, że bardzo jej się nie spodobała odpowiedź dyrektorki szkoły, 
że urządzenie będą przenosiły panie sprzątające. Zgłosiła formalny wniosek o zdjęcie  
tego punktu z porządku obrad. 
Radna I. Koźlicka oznajmiła, że jest jak najbardziej jestem za tym, żeby podejmować działania, 
które usprawnią pracę Panią sprzątającym, natomiast musi to być zgodne z przepisami BHP,  
a ta maszyna ich nie spełnia. Oznajmiła, że sprawdziła ofertę podobnych urządzeń,  
niestety wszystkie przekraczały dopuszczalną przepisami wagę. Przychyliła się do wniosku 
Radnej W. Prycińskiej. Podkreśliła, że radni nie są przeciw usprawnianiu pracy paniom 
sprzątającym, ale poddała w wątpliwość zakup maszyny, która z powodu zbyt dużej wagi  
nie będzie wykorzystywana. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman przypomniał, że 13 tys. zł  
na zakup urządzenia sprzątającego, zostało przesunięte do wydatków majątkowych  
z wydatków bieżących, a w związku z powyższym, jeżeli wyrzucona zostanie pozycja w wydatku 
majątkowym, to musi zostać również dokonana zmiana w wydatkach bieżących po stronie 
zmniejszeń. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 
wniosku Radnej W. Prycińskiej - Szkoła Podstawowa nr 1 w Suchym Lesie - zdjęcie zadania  
w sprawie zakupu maszyny do czyszczenia posadzek - kwota 13 tys. zł (wydatki majątkowe). 

 Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego. 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  

 Za – 12: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz,  
Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski,  
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska.  

 Przeciw – 1 - Joanna Pągowska. 
Wstrzymujących się – 0. 
Wniosek został przyjęty. 
Radna J. Pągowska oświadczyła, że pomyliła się w głosowaniu, chciała się wstrzymać od głosu. 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman poinformował, że zmiany 
powinny nastąpić po stronie zmniejszeń w wydatkach bieżących w pozycji 80101 - 5 tys. zł  
i w pozycji 80148 - 8 tys. zł. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zapytał mecenasa  
H. Kuligowskiego, czy każdą pozycję trzeba głosować osobno. 
Mecenas H. Kuligowski oznajmił, że bezpieczniej będzie przegłosować te zmiany w budżecie 
osobno. 
Radny M. Przybylski oznajmił, że wydaje mu się, iż skoro radni głosują zmiany w planie  
i te zmiany w planie sprowadzają się do zmniejszenia kwot odpowiednio o 5 i 8 tysięcy zł.  
to podejmując uchwałę automatycznie zmniejszają wydatki o takie kwoty i jego zdaniem  
nie trzeba głosować odrębnie tych dwóch pozycji. 
Mecenas H. Kuligowski oznajmił, że głosowanie osobno jest na wszelki wypadek,  
ponieważ wniosek został złożony w sposób, który to wymusza. Gdyby został złożony  
tak jak przedstawił to Radny M. Przybylski, to wystarczyłoby jedno głosowanie. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu w Poznaniu Radny Jerzy Świerkowski przychylił się  
do zdania Radnego M. Przybylskiego, że w uchwale ujęte jest i zwiększenie środków  
i ich zmniejszenie i nie wymaga to odrębnych głosowań. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak oznajmił, że bezpieczniej jednak 
będzie zdjęcie kwot 8 tys. zł. i 5 tys. zł. osobno.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman przypomniał, iż mecenas H. 
Kuligowski mówił, że gdyby uchwały sformułowane były w postaci zdania złożonego  
z przecinkiem w środku, to wtedy sprawa byłaby jasna. Jednak wniosek sformułowany został  
w postaci zdania pojedynczego, więc teraz trzeba do niego dorobić drugie zdanie pojedyncze, 
bo w takim układzie, to będzie zlikwidowany wydatek majątkowy, ale jednocześnie 
zmniejszone wydatki bieżące o te dwie kwoty. Oznajmił, że konieczne jest teraz zlikwidowanie 
zmniejszenia na 5 tys. zł i na 8 tys. zł., żeby wrócić do pierwotnego założenia bez wydawania 
pieniędzy na maszynę sprzątającą. Dla jasności sytuacji zaproponował przegłosować  
te dwie kwoty osobno. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 
zdjęcia z wydatków bieżących - 80101 kwoty 5 tys. zł. 

 Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego. 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  

 Za – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz,  
Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski,  
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska,  
Joanna Pągowska.  

 Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 
zdjęcia z wydatków bieżących - 80148 kwoty 8 tys.  

 Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego. 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  

 Za – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz,  
Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski,  
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska,  
Joanna Pągowska.  

 Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął dyskusję i zarządził 
głosowanie w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024.  

 Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego. 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
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 Za – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz,  
Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski,  
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska,  
Joanna Pągowska.  

 Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LXVII/781/24.  
 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  
na lata 2024-2042. (01:04:07*). 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 
Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej,  
w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 
poinformowała, że Komisja pozytywnie, jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 
zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 
zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2024-2042. 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  

 Za – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz,  
Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski,  
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska,  
Joanna Pągowska.  

 Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LXVII/782/24.  
 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Golęczewo  
na lata 2024-2030. (01:05:14*). 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił o opinię w sprawie 
projektu uchwały Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska  
i Spraw Komunalnych Radnego J. Dudkiewicza. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny J. Dudkiewicz oznajmił, że zarówno członkowie Komisji, jak i Rada Sołecka  
oraz mieszkańcy jednomyślnie poparli projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję. Z powodu  
braku głosów zamknął dyskusję i zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Golęczewo na lata 2024- 2030.  

 Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego. 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  

 Za – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz,  
Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski,  
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska,  
Joanna Pągowska.  

 Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LXVII/783/24.  
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Ad. 8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości  
i porządku na terenie Gminy Suchy Las. (01:06:48 *). 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił o opinię w sprawie 
projektu uchwały Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska  
i Spraw Komunalnych Radnego J. Dudkiewicza. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny J. Dudkiewicz oznajmił, że Komisja pochylając się nad uchwałą dotyczącą regulaminu 
utrzymania czystości, zwróciła uwagę na pewne niebezpieczeństwo, wynikające z zapisu 
dopuszczającego mniejszą częstotliwość opróżnienia zbiorników bezodpływowych  
oraz że komisja przegłosowała zmianę w tym temacie. Zaznaczył, że proceduralnie  
jest to chyba niedopuszczalne i w związku z tym poprosił o opinię mecenasa H. Kuligowskiego.  
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak dodał, że na komisji został złożony 
wniosek dotyczący zmniejszenia okresu opróżniania zbiorników bezodpływowych z jednego 
roku do pół roku, czyli opróżniania raz na sześć miesięcy. Natomiast ze względów innych 
pojawił się problem, że taka zmiana, jeżeli by miała zaistnieć, to Sanepid wymaga rozpoczęcia 
procedury od nowa.  
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok oznajmiła, że zanim wpłynęła propozycja zmiany 
uchwały gmina zasięgnęła opinii Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego  
w Poznaniu, a we wniosku wpisany był okres wywozu jednoroczny. Przypomniała,  
że każda zmiana w tym względzie będzie obligowała do ponownego uzyskania pozytywnej 
opinii Sanepidu, a potem procedowania uchwały. Zaznaczyła, że podczas kontroli, które odbyły 
się w ubiegłym roku, stwierdzono tylko 12 takich nieruchomości, w których wywóz dokonany 
był rzadziej niż co trzy miesiące, z czego dwie z nich, w zeszłym roku przyłączyły się do sieci 
kanalizacji sanitarnej. Stwierdziła, że nie widzi niebezpieczeństwa związanego z tym,  
że właściciele nie będą wykonywali opróżniania zbiorników bezodpływowych zgodnie  
z przyjętą uchwałą. Wyraziła opinię, że wywóz nieczystości raz w roku to za mało.  
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję.  
Radna A. Ankiewicz zapytała jak długo trwa opiniowanie przez Sanepid. 
Mecenas H. Kuligowski oznajmił, że procedura taka trwa 30 dni od daty wysłania projektu 
uchwały. Przekazał też, że rozmawiał z urzędnikiem, który przygotował projekt uchwały,  
który zwracał uwagę na zapis podpunktu drugiego w brzmieniu – „Dopuszcza się mniejszą 
częstotliwość opróżniania zbiorników bezodpływowych niż raz na trzy miesiące, nie rzadziej 
jednak niż raz w roku. W przypadku, gdy właściciel nieruchomości udokumentuje, że w ciągu 
ostatnich 3 miesięcy zużycie wody było mniejsze, niż pojemność posiadania posiadanego 
zbiornika bezodpływowego”. Mecenas H. Kuligowski uznał, że ta częstotliwość  
nie jest bezwarunkowa, a zapis taki jest pewnego rodzaju zabezpieczeniem, co potwierdził 
Sanepid.  
Radna A. Ankiewicz przypomniała, że obawy uczestników komisji nie polegały na tym,  
że spadnie zużycie wody, ale fakt, że jeśli ono spadnie to ze zbiorników bezodpływowych 
zaczną wydobywać się nieprzyjemne zapachy. Przypomniała, że takie sytuacje mają miejsce  
np. w zwykłych studzienkach kanalizacji, w których nie ma odpowiedniego przepływu ścieków. 
Oznajmiła, że zarówno Ona jak i pozostali uczestnicy komisji mają obawy co do tego,  
że opróżnienie szamba raz w roku jest zbyt rzadkie. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman stwierdził, że zbiorniki 
bezodpływowe są zbiornikami szczelnymi zamkniętymi i z nich nie wydobywają się zapachy,  
a w przypadku kanalizacji, jeżeli studzienka jest otwarta i coś w niej zgnije, to wtedy czuć. 
Oznajmił, że ma jedną wątpliwość. Jeżeli dopuszcza się mniejszą częstotliwość opróżniania 
zbiorników bezodpływowych niż raz na trzy miesiące, nie rzadziej jednak niż raz  
w roku, to w przypadku, gdy właściwie się udokumentuje zużycie wody z okresu ostatnich 
trzech miesięcy i będzie ono mniejsze niż pojemność posiadanego zbiornika, to nie będzie 
wiadomo jakie ono było w okresie wcześniejszym.  
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Radny J. Dudkiewicz zaproponował zdjęcie omawianego punktu z porządku obrad. 
Poinformował, że kontaktował się ze specjalistą w tym zakresie i dowiedział się, że w naszej 
szerokości geograficznej, zbiorniki bezodpływowe powinny być regularnie wzruszane  
lub opróżniane, po okresie zimowym i po okresie letnim. Stwierdził, że południowej części 
naszej gminy tego problemu nie dostrzegamy, bo po prostu nie ma tam takich zbiorników. 
Przypomniał, że skrócenie okresu wywozu do sześciu miesięcy, ma służyć temu, żeby ścieki  
nie zalegały w zbiornikach bezodpływowych przez okres szczególnie wysokich temperatur.  
Radny J. Dudkiewicz zawnioskował, żeby uzyskać nowe uzgodnienia z Sanepidem i wrócić  
do tematu w terminie późniejszym.  
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu w Poznaniu Radny Jerzy Świerkowski przypomniał,  
że na terenie gminy są jeszcze szamba w każdej z miejscowości. Uznał, że jeśli pojemność 
szamba nie zostanie przekroczona, to okres uzgodniony z Sanepidem jest wystarczający,  
gdyż odór powstaje wtedy, gdy ścieki fermentują. Przypomniał, że każde szambo musi  
być trochę wentylowane. Oznajmił tez, że ścieki w kanalizacji wydają nieprzyjemny zapach 
tylko wtedy, gdy zostaną do niej wpuszczone ścieki zagniłe, gdyż ścieki surowe nie wydzielają 
takiego zapachu. Przyznał, że takie przypadki mogą mieć miejsce. Poinformował, że wszystkie 
firmy działające w tej branży, posługują się systemem GPS i jest możliwość kontrolowania, 
miejsca spustu ścieków.  
Radna A. Ankiewicz poinformowała, że są zgłoszenia od mieszkańców, którzy narzekają  
na niektórych sąsiadów. Oznajmiła, że popiera wniosek Radnego Dudkiewicza, o przełożenie 
rozmów na ten temat, do czasu nowych uzgodnień z Sanepidem. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman skierował pytanie  
do Radnego Dudkiewicza - Czy uchwałę wycofujemy i zostawiamy do procedowania,  
czy ewentualnie zmieniamy, okres monitorowania zużycia wody. Radny T. Sztolcman oznajmił,  
że wyobraża sobie sytuację osób starszych, które wyjeżdżają na pół roku lub dłużej i faktycznie 
w ciągu roku mają zużycie wody minimalne i być może zmiana tego czasookresu  
z trzech miesięcy na dwanaście załatwi sprawę, bo rachunki za wodę można przechowywać. 
Stwierdził, że jeżeli zużycia faktycznie nie ma, to trudno zmuszać kogoś do opróżniania pustego 
zbiornika. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok poinformowała, że kontrole dotyczące zgodności 
wywozu z zużyciem wody nie dotyczą ostatnich trzech miesięcy, tylko całego roku. 
Przypomniała Radnemu Dudkiewiczowi, że Sanepid opiniując wniosek, złożony zgodnie  
z ustawą z dnia 5 grudnia 2008 roku o zapobieganiu oraz zwalczaniu zakażeń i chorób 
zakaźnych u ludzi, nie zakwestionował rocznego czasu między jednym, a drugim wywozem. 
Oznajmiła, ze gminie nie zależy na tym, żeby osoby, które mieszkają samotnie i zużywają mało 
wody, opróżniały zbiorniki co trzy miesiące, gdyż zdaje sobie sprawę, ze jest to kosztowne. 
Dodała jednak, że jeśli w wyniku kontroli stwierdzone zostanie, ze wywozu nie było,  
a właściciel posesji nie ma dowodu uiszczenia opłaty, to gmina zobligowana jest wywozić 
nieczystości wg stawek rynkowych (uprzednio wdrażając procedurę przetargową na wywóz 
nieczystości) przez najbliższy rok, a kosztami obciążyć osoby, u których stwierdzono 
nieprawidłowość. Oznajmiła, że nie ma potrzeby takich działań, gdyż skala zjawiska  
jest znikoma. 
Radna J. Radzięda zwracając się do Pani Wicewójt oznajmiła, że jeżeli kontrolowane  
jest średnioroczne zużycie wody, to uważa, że do wykreślenia jest zapis w punkcie pierwszym, 
podpunkcie drugim, mówiący o tym, że osoba musi udokumentować mniejsze zużycie wody  
w okresie trzech miesięcy, bo w takim przypadku jest on zupełnie bezsensowny  
Radny J. Dudkiewicz oznajmił, że wspólnie z kierownikiem Referatu Ochrony Środowiska 
ustalił, że wniosek o skrócenie rocznego okresu do półrocznego, ma swoje uzasadnienie.,  
Dopytywał, czy jeżeli dokonane mają być zmiany zapisów lub okresu wywozu, konieczne będzie 
przeprowadzenie procedury uzgodnień z Sanepidem. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak potwierdził ten fakt słowami: 
„Każda zmiana zapisu powoduje powtórne wysłanie dokumentu do Sanepidu celem 
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uzgodnienia”. Następnie zapytał Radnego Dutkiewicza o to czy podtrzymuje swój wniosek  
oraz poprosił o jego sprecyzowanie. 
Radny J. Dudkiewicz poprosił o wycofanie punktu 8 obrad i niepodejmowanie uchwały  
oraz oznajmił, że Komisja i Referat Ochrony Środowiska, jeszcze raz podejmą rozmowy  
w tej sprawie  
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 
zdjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie Gminy Suchy Las z porządku sesji. 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  

 Za – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz,  
Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski,  
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska,  
Joanna Pągowska.  

 Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Suchy Las w 2024 r. (01:28:20 *). 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił o opinię w sprawie 
projektu uchwały Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska  
i Spraw Komunalnych Radnego J. Dudkiewicza 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny J. Dudkiewicz poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję. 
Radna A. Ankiewicz oświadczyła, że zadała pytanie na posiedzeniu komisji, czy w stosunku  
do ubiegłego roku została zwiększona kwota na fakultatywną sterylizację i kastrację zwierząt. 
Poinformowała, że kwota ta została zwiększona o 10 tys. zł. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął dyskusję zarządził 
głosowanie w sprawie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Suchy Las w 2024 r. 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  

 Za – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz,  
Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski,  
Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska,  
Joanna Pągowska.  

 Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LXVII/784/24. 
 

Ad. 10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia zadania publicznego w zakresie 
zarządzania drogą powiatową nr 2431P - ul. Sucholeską w m. Suchy Las oraz odcinkami dróg 
publicznych, w szczególności ul. „Nowa Obornicka”, ul. Szymanowskiego, ul. Biskupińska 
położonymi w granicach administracyjnych m. Poznania niezbędnymi dla realizacji projektu 
pn. „Integracja węzłów na północnej obwodnicy towarowej m. Poznania z miejskim 
transportem zbiorowym – dokumentacja” w zakresie budowy węzła przesiadkowego  
przy przystanku pasażerskim Poznań Suchy Las wraz z likwidacją kolizyjnego przejazdu 
drogowego przez linie kolejowe w ciągu ul. Sucholeskiej. (01:30:50*). 
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił o opinię w sprawie 
projektu uchwały Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego  
Radną J. Pągowską. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska, 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt, a pod tym długim tytułem 
uchwały mieści się tylko to, że gmina może korzystać z gruntu, który jest po stronie Miasta 
Poznania w celach projektowych. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję, a w wyniku 
braku głosów w sprawie, zarządził głosowanie. 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych.  

 Za – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz,  
Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak,  
Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Joanna Pągowska.  

 Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Głosu nie oddała Radna Joanna Radzięda. 
Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LXVII/785/24. 
 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. (01:32:13 *). 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił o opinię w sprawie 
projektu uchwały Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska  
i Spraw Komunalnych Radnego J. Dudkiewicza 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny J. Dudkiewicz poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
dotyczącej pomnika przyrody w Biedrusku (Dąb czerwony). 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję. 
Radny K. Łączkowski oznajmił, że podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia tego pomnika 
przyrody jest bardzo wymowne. Po rozmowie z Panią Anną Stachowiak i po wizycie  
w Biedrusku stwierdził, że nastąpiła bardzo duża degradacja drzewostanów w Biedrusku.  
Stwierdził, że dawniej mieszkańcy mieszkali w środku puszczy w Biedrusku, a teraz przykro  
jest patrzeć co się dzieje z naszą przyrodą.  
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął dyskusję i zarządził 
głosowanie. 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  

 Za – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz,  
Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak,  
Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Joanna Pągowska,  
Joanna Radzięda.  

 Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LXVII/786/24. 
 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. (01:34:44*). 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił o opinię w sprawie 
projektu uchwały Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska  
i Spraw Komunalnych Radnego J. Dudkiewicza 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny J. Dudkiewicz poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
dotyczącej pomnika przyrody w Biedrusku (Daglezja zielona). 
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję i poinformował, 
że obydwa pomniki przyrody są na terenie gminnym, przy Placu Zabaw dla Dzieci,  
ale są pod jurysdykcją Powiatowego Konserwatora Zabytków. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął dyskusję i zarządził 
głosowanie. 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych.  

 Za – 12: Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz,  
Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak,  
Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Joanna Pągowska.  

 Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Głosu nie oddała Radna Anna Ankiewicz. 
Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LXVII/787/24. 
 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia 
Seniorów” na rok 2024. (01:36:16 *). 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił o opinię w sprawie 
projektu uchwały Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych,  
Radną Joannę Radziędę. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych, Radna J. Radzięda 
oznajmiła, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję. 
Radna I. Koźlicka oznajmiła, że z dużym zadowoleniem przyjęła informację, że nasza gmina 
zechciała skorzystać z możliwości jakie stwarza Państwo. Tak naprawdę jest to dotacja celowa  
z budżetu państwa realizowana w ramach programu, który jest finansowany w niewielkiej 
części ze środków własnych gminy. Natomiast dzięki temu mamy możliwość wsparcia  
kolejnej, kilkudziesięcioosobowej grupy osób, które potrzebują bieżącego monitorowania. 
Wyraziła zadowolenie, że inicjatywa spotkała się z zainteresowaniem i że gmina będzie mogła 
do tego programu przystąpić.  
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął dyskusję i zarządził 
głosowanie. 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  

 Za – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz,  
Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak,  
Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Joanna Pągowska,  
Joanna Radzięda.  

 Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LXVII/788/24. 
 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego „Wsparcie osób 
z niepełnosprawnością” na rok 2024 (01:38:27*). 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił o opinię w sprawie 
projektu uchwały Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych,  
Radną Joannę Radziędę. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych, Radna J. Radzięda 
oznajmiła, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Dodała,  
że jeśli chodzi o sam program, po raz pierwszy będzie prowadzony i finansowany  
przez Ośrodek Pomocy Społecznej. W zeszłym roku był finansowany z grantu i prowadzony 
przez osobę prywatną, ale w związku z dużym zainteresowaniem i dobrymi efektami projektu, 
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Ośrodek Pomocy Społecznej postanowił wesprzeć tę inicjatywę i w związku z tym, że na ten rok 
nie było grantu, ośrodek bierze na siebie część finansową. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję, a w wyniku 
braku głosów w sprawie, zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Osłonowego „Wsparcie osób z niepełnosprawnością” na rok 2024. 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  

 Za – 13: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz,  
Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak,  
Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Joanna Pągowska,  
Joanna Radzięda.  

 Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LXVII/789/24. 
 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 
środków stanowiących fundusz sołecki (01:40:14 *). 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił o opinię w sprawie 
projektu uchwały Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego  
Radną J. Pągowską. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska, 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję, a w wyniku 
braku głosów w sprawie, zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie niewyrażenia 
zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki . 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  

 Za – 12: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz,  
Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak,  
Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Joanna Pągowska.  

 Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 1 - Joanna Radzięda. 
Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LXVII/790/24. 
 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji  
za pośrednictwem Wojewody Wielkopolskiego z wnioskiem o zniesienie urzędowej nazwy 
miejscowości Marianowo. (01:41:40 *). 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił o opinię w sprawie 
projektu uchwały Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska  
i Spraw Komunalnych Radnego J. Dudkiewicza 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny J. Dudkiewicz poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Dodał, że uchwała dotyczy miejscowości, która faktycznie już nie istnieje, a przynależała  
do Biedruska. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję. 
Radny K. Łączkowski nie zgodził się z radnym Dutkiewiczem. Stwierdził, że pozostałości wsi 
Marianowo jeszcze istnieją. Oznajmił, że była tam leśniczówka oraz że w tym rejonie  
jest bardzo dobra woda, którą szczególnie chwalili sobie akwaryści. Poinformował również,  
że była to decyzja Nadleśnictwa, bo tam była zawsze leśniczówka. Aktualnie  
jest to leśniczówka na Łysym Młynie i nazywana jest dalej Marianowo.  
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że szerokie 
uzasadnienie tematu znajduje się w materiałach na sesję, zamknął dyskusję i zarządził 
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głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie wystąpienia do Ministra Spraw Wewnętrznych  
i Administracji za pośrednictwem Wojewody Wielkopolskiego z wnioskiem o zniesienie 
urzędowej nazwy miejscowości Marianowo. 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych.  

 Za – 12: Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz,  
Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak,  
Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Joanna Pągowska.  

 Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Głosu nie oddała Radna Anna Ankiewicz. 
Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LXVII/791/24. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że zakończyła się 
część uchwałodawcza sesji i zarządził dziesięciominutową przerwę.  
 

Przerwa (01:43:46 *). 
 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, o wznowieniu 
obrad (02:00:00*). 
 

Ad. 17. Informacje. (02:00:06 *). 
 
 Informacje Wójta Gminy Suchy Las. 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok przedstawiając informacje Wójta, rozpoczęła  
od spraw związanych z zamówieniami publicznymi.  

• Przekazała, że gmina jest w trakcie realizacji kilku wniosków i dofinansowań. Pierwszym  
z wymienionych była poprawa bezpieczeństwa niechronionych użytkowników ruchu  
na drodze gminnej numer 319341P w Suchym Lesie. Podpisana jest umowa z aneksem, 
realizacja do września 2024 r., wartość ogółem nieco ponad 181 tysięcy zł, wartość 
dofinansowania - około 142 tys. zł. 

• Drugie zadanie o podobnym charakterze - poprawa bezpieczeństwa niechronionych 
uczestników ruchu drogowego, poprzez budowę wyniesionego skrzyżowania z przejściem  
dla pieszych na ulicy Sobockiej i ulicy Złotej w Złotkowie. Gmina podpisała aneks do umowy, 
realizacja do września 2024 r., wartość 344,5 tysiąca zł. Wartość dofinansowania 267.734 zł. 

• Modernizacja boisk w Chludowie z programu PROW. Przekazana została dokumentacja 
powykonawcze. Zadanie zostało wykonane. Inwestycja na kwotę ok. 906 tys. zł. jest w trakcie 
rozliczenia, wartość dofinansowania 313468 zł.  

• Gmina jest też w trakcie realizacji programu ochrony dziedzictwa naturalnego na terenie 
aktywnej edukacji i sportu w Suchym Lesie. Są to działania w ramach programu Funduszy 
Europejskich dla Wielkopolski 2021-2027. Gmina jest na etapie podpisania umowy z Urzędem 
Marszałkowskim. Termin realizacji zadania do 30 listopada 2024 r., wartość ok 563 tys. zł., 
wartość dofinansowania ok. 394 tys. zł. 

•  Budowa kanalizacji sanitarnej w Golęczewie w ramach rządowego programu Polski Ład. 
Termin realizacji do końca grudnia 2024 r., z terminem promesy wstępnej  
do 21 czerwca 2024 r. Gmina jest w trakcie gromadzenia dokumentacji i przygotowywania 
wniosku ogłoszenia przetargowego. Wartość zadania ogółem, podana szacunkowo  
do wniosku to 1900 tys. zł., a wartość dofinansowania 1 862 tys. zł.  

• Gmina złożyła wniosek do Urzędu Marszałkowskiego pod nazwą „Gmina Suchy Las przyjazna 
zwierzętom i środowisku”. Celem programu jest wsparcie zwierząt poprzez zakup karmy  
dla nich oraz woreczków, wartość 20 tys. zł., wartość dofinansowania 10 tys. zł. 
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• W ramach edukacji ekologicznej gmina złożyła dwa wnioski o dofinansowanie książeczek 
edukacyjnych oraz wsparcia terenowej infrastruktury edukacyjnej, w tym tablic 
edukacyjnych, referat merytoryczny, to Referat Ochrona Środowiska. Aktualnie gmina czeka 
na rozstrzygnięcie. Wartość 17 400 zł., wartość dofinansowania 15 660 zł. Z tego wsparcia 
infrastruktury, czyli tablic edukacyjnych przy pomnikach przyrody (między innymi te dwa 
pomniki przyrody, które dzisiaj Rada Gminy uchwaliła). Powstaną tam tablice również  
dla osób słabowidzących.  

• Tablice edukacyjne o żurawiach na terenie zalewowym Samicy Kierskiej. Wartość ogółem  
21 320 zł., wartość dofinansowania 19 188 zł.  

• Gmina złożyła też wniosek w rządowym programie ograniczania przestępczości  
i zachowań aspołecznych „Razem bezpieczniej”. Złożone dokumenty aplikacyjne, wartość  
97 850 zł, wartość dofinansowania 78 280 zł. 

•  Kolejny złożony wniosek to Błękitno-zielone inicjatywy dla Wielkopolski, nabór z Urzędu 
Marszałkowskiego. Ogród sensoryczny i skwer miododajny w Golęczewie, przy boisku. 
Wartość ogółem 254 557 zł., wartość dofinansowania 100 tys. zł. 

• Złożony został też wniosek o nasadzenia uzupełniające drzew w Alejach Śródpolnych 
miejscowości Złotniki, gmina Suchy Las. Wniosek jest już w trakcie weryfikacji. Wartość 
ogółem to 111 tys. zł., a wartość dofinansowania to 88 800 zł. Gmina czeka  
na rozstrzygnięcie. To są Aleje Śródpolne, Złotniki Wieś, w kierunku Bachowic i Kiekrza. 

•  Zgodnie z ekspertyzą, którą już gmina posiada, w tym samym programie złożono wniosek  
na wykonanie prac pielęgnacyjnych w obrębie pomnika przyrody -Dębu Czerwonego  
w miejscowości Biedrusko, wartość zadania 5,5 tys. zł., wartość dofinansowania to 4 125 zł. 
Prace pielęgnacyjne - zabezpieczające czy to na zabytku, czy też na wiekowym drzewie 
niestety są bardzo kosztowne i dlatego gmina zawsze stara się o dofinansowania zewnętrzne, 
jeśli to jest tylko możliwe.  

• Gmina złożyła też wniosek o zakup sadzonek drzew miododajnych i jest w posiadaniu 
informacji, że ten wniosek został pozytywnie rozpatrzony. Aktualnie gmina czeka 
na informacje o możliwości podpisania umowy. Wartość zadania ogółem 19 200 zł, a wartość 
dofinansowania 17 280 zł. Będzie to teren wzdłuż ulicy Łagiewnickiej między torami 
kolejowymi, a Złotnikami wsią. Tam będzie uzupełnienie alei lipowej, zarówno po stronie 
ścieżki rowerowej, jak i po drugiej stronie. Rozpoczęcie prac przewidywane jest na marzec-
kwiecień tego roku, w zależności od warunków pogodowych. Gmina jest w trakcie 
i wyboru najkorzystniejszej oferty. 

• Gmina złożyła również wniosek o dofinansowanie w ramach PROW-u, na konserwację 
zbiornika wodnego Balaton, w miejscowości Chludowo. Ten wniosek jest w trakcie weryfikacji 
i uzupełnień. Planowana wartość całkowita zadania to 852,5 tys. zł., a wartość 
dofinansowania planowana 500 tys. zł. Czekamy na rozstrzygnięcie.  

• Gmina złożyła również wniosek o dofinansowanie w ramach programu cyberbezpieczny 
samorząd. Poprawa bezpieczeństwa w Gminie Suchy Las. Tu też czekamy na rozstrzygnięcie. 
Wartość zadania to prawie 1 300 tys. zł., a wartość dofinansowania 850 tys. zł. 

• Gmina złożyła również wniosek o dofinansowanie w ramach programu Wielkopolska Odnowa 
Wsi Pięknieje Wielkopolska Wieś, na budowę nawierzchni na terenie sportowo-rekreacyjnym 
w Golęczewie. Jednym z elementów potrzebnym do złożenia tego wniosku, był zatwierdzony 
dziś przez Radę Gminy projekt Odnowy Wsi w Golęczewie, wartość ogółem to 99 158 zł.,  
a wartość dofinansowania to 70 tys. zł.  

• Gmina złożyła wniosek zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami dla dwóch inwestycji. W imieniu 
gminy wniosek składała Metropolia, w ramach ZIT-ów. Wsparcie małej retencji, czyli budowa 
systemu retencjonowania wód na terenie Naturalnego Parku Sucholeska-Łąka (zbiornik  
przy ulicy Młodzieżowej), wartość zadania ogółem prawie 500 tys. zł., a wartość 
dofinansowania ok. 343 tys. zł. Druga część zadania - zrównoważona mobilność miejska  
w Metropolii Poznań - Etap pierwszy. Budowa ścieżki rowerowej wzdłuż ulicy Obornickiej, 
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na odcinku od ulicy Borówkowej, do ulicy Pawłowickiej - etap pierwszy. Wartość ogółem  
3 164 953,73 zł., a wartość dofinansowania 2 215 467,61 zł. Gmina posiada potwierdzenie,  
ze Starostwa Powiatowego, że wydano decyzję ZRID na ten odcinek, z klauzulą wykonalności. 
Z informacji ze spółki LARG, ogłoszenie przetargu na roboty budowlane planowane jest  
na kwiecień 2024 r 

• Gmina realizujemy pożyczkę na budowę kanalizacji sanitarnej w Złotnikach. Zakończenie 
inwestycji - 30 kwietnia 2024 r. Kwota pożyczki 1 623 214 zł. 

• Rozstrzygnięte jest postępowanie - zakup sprzętu komputerowego dla uczestników sesji,  
do obsługi systemu e-sesja, dla nowej kadencji. Kwota zabezpieczona na ten cel  
to 299 tys. zł. Wpłynęły trzy oferty. Trwa ich ocena i badanie. Najniższą ofertą złożyła firma 
Hardsoft Telekom z Poznania, na kwotę 207 050,50 zł, a najwyższa oferta jest na kwotę  
271 830 zł.  

• Jest już rozstrzygnięcie postępowania zakupowego pod nazwą „Suchy Las - przebudowa ulicy 
Szkolnej, wraz z układem komunikacyjnym do ulicy Obornickiej. Odcinek od ulicy 
Sucholeskiej, Poziomkowej i Szafirowej”. Najniższa oferta na projekt opiewa na kwotę 
209 tys. zł. i złożyła ją firma KFG z Poznania. Najwyższa oferta jest na kwotę 1 514 000,00 zł.  

• Na dzień 15 marca planowane jest ogłoszenie postępowania zakupowego pod nazwą 
„Rewitalizacja bramy w Zespole Pałacowo-Folwarcznym w Biedrusku”. Kwota dofinansowania 
wynosi 147 tys. zł. 

• Gmina dostała informację - zaświadczenie ze Starostwa Powiatowego, że firma Aquanet 
zgłosiła budowę sieci wodociągowej w Zielątkowie, rejon ulicy Pogodnej, Sportowej, 
Wyrzykowskiej. Zgłoszenie takie ważne jest 3 lata. W ciągu 3 lat Aquanet ma obowiązek 
rozpocząć realizację zadania, w przeciwnym wypadku będzie musiał postarać się o nową 
zgodę.  

• Rozpoczęła się budowa skate-parku. Teren inwestycji jest ogrodzony, teren budowy  
jest przekazany, podpisane są umowy z wykonawcą, z inspektorem nadzoru, zakończenie 
zadania planowane jest na 15 września 2024 r., natomiast wykonawca ma zamiar zakończyć 
budę nieco wcześniej. 

•  Informacja dotycząca światłowodu, Realizując założenia Europejskiej Agendy Cyfrowej, 
Polska przyjęła Narodowy Plan Szerokopasmowy, którego celem jest między innymi 
zapewnienie ultraszybkiego dostępu do Internetu wszystkim gospodarstwom domowym 
w kraju. Jednym z instrumentów realizacji tego celu jest wsparcie finansowe na rozwój 
infrastruktury szerokopasmowej, na obszarach „białych plam”, udzielone przedsiębiorcom 
telekomunikacyjnym, w ramach Krajowego Planu Odbudowy. W wyniku rozstrzygnięć 
konkursu ogłoszonego przez Centrum Projektów Cyfrowa Polska, Orange Polska zbuduje 
internetową sieć światłowodową pod nazwą „Poznań Poznański Orange Światłowód”, 
w którym znajduje się również gmina Suchy Las. Szczegółowe informacje o konkursie  
są dostępne na stronie internetowej. Na tej stronie znajduje się również lista punktów 
adresowych, wskazanych do objęcia zasięgiem sieci. Infrastruktura światłowodowa oparta  
na kablach światłowodowych, doprowadzona będzie do granicy działki, dla budynków 
jednorodzinnych i do części wspólnych dla budynków wielorodzinnych. Wybudowana sieć 
będzie dostępna dla wszystkich operatorów zainteresowanych świadczeniem usług  
na terenie gminy. Inwestycja będzie realizowana etapowo, a planowany termin  
jej zakończenia to 30 czerwca 2026 r. Wszelkie informacje o aktualnych i planowanych 
zasięgach sieci szerokopasmowych, można znaleźć także na stronie internet.gov.pl. Gmina 
będzie sprawę monitorować, jest w stałym kontakcie z firmą i jak tylko prace projektowe 
zostaną zakończone, poinformuje o harmonogramie prac w poszczególnych miejscowościach.  

• Przystanki autobusowe Zielątkowo-Chludowo. Gmina jest w trakcie podpisywania umów 
z osobami, od których dzierżawi tereny pod posadowienie nowych przystanków 
autobusowych. Jak tylko te umowy zostaną podpisane, gmina zacznie realizację ich budowy. 
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• Teren boiska w Chludowie - projektant instalacji elektrycznej przygotowuje projekt  
oraz wycenę skablowania linii. Przewidywany czas wykonania to 6 miesięcy. 

• Na ulicy Łagiewnickiej w Chludowie ZGK rozpoczęło układanie płyt betonowych.  

• Na dzień 25 marca, zaplanowane jest spotkanie w Biedrusku, spotkanie mieszkańców  
w sprawie opinii wydanej przez profesora Kałużę w temacie stawów i niedostatku wody  
w nich. 

• Gmina dostała potwierdzenie z Urzędu Wojewódzkiego, o dofinansowaniu na pielęgnację 
grobów powstańczych w kwocie 27 tys. zł., na dwa groby znajdujące się w Chludowie.  

• Budowa dróg – w trakcie jest budowa dróg w ulicach Śnieżnej i Jagodowej w Suchym Lesie. 

• W trakcie jest budowa pomieszczenia magazynowego w Golęczewie. 

•  Na ukończeniu jest budowa dróg w ulicach Prusa, Kochanowskiego, Reja w Złotnikach.  

• Strefa AG Złotkowo. Wykonawca złożył wniosek o przedłużenie terminu realizacji. Gmina 
będzie składała ten wniosek do banku. Aktualnie trwają rozmowy na temat skrócenia  
tego wydłużenia czasu realizacji. 

• Niebawem rozpocznie się budowa ulicy Kraterowej. 

• Gmina jest w posiadaniu pisma od Starosty Poznańskiego, w sprawie sygnalizacji świetlnej  
w Zielątkowie. Rozpoczęty jest proces projektowy wraz z doprowadzeniem przyłączy  
oraz z projektem uzupełnienia chodników.  

• Gmina ma zamiar na przełomie marca i kwietnia ogłosić przetarg na budowę, polegającą  
na rozbudowie i przebudowie sali gimnastycznej (sportowej) przy SP1. Drugim etapem  
tego zadania będzie wyposażenie szkoły w SSP.  

 
Informacje Przewodniczącego Rady Gminy Suchy Las. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przedstawił informacje 
Przewodniczącego Rady Gminy. 

• Do biura Rady Gminy wpłynęła uchwała Rady Miejskiej Gminy Rychtal z 30.01.2024 roku.  
W imieniu Aleksandry Olejnik, przewodniczącej Rady Miejskiej Rychtal, Przewodniczący Rady 
Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak, przekazał Radnym uchwałę numer LXX/431/2024  
Rady Miejskiej Gminy Rychtal z dnia 30 stycznia 2024 roku dotyczącą apelu, w sprawie 
zmiany uchwały Sejmiku Województwa Wielkopolskiego, mającej na celu wprowadzenie  
na obszarze Województwa Wielkopolskiego ograniczeń lub zakazów dotyczących eksploatacji 
instalacji, w których dochodzi do spalania paliw. Dokument do wglądu w Biurze Rady  

• Dokument Rady Miejskiej w Wyrzysku. Podczas LXXVIII sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku,  
która odbyła się 16 lutego tego roku, Rada Miejska w Wyrzysku podjęła apel w sprawie 
zmiany uchwały Sejmiku Województwa Wielkopolskiego w sprawie wprowadzenia  
na obszarze Województwa Wielkopolskiego ograniczeń lub zakazów w zakresie eksploatacji 
instalacji, w których następuje spalanie paliw. Dokument do wglądu Biurze Rady. 

• Pismo z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu - zgoda na zmianę terminu, dotycząca 
uchwały numer LXV/765/23 Rady Gminy Suchy Las z 18 grudnia 2023 roku. Kolegium 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu na posiedzeniu w dniu 14 lutego tego roku, 
w nawiązaniu do przedłożonego pisma, zmieniło termin do usunięcia nieprawidłowości  
w uchwale nr LXV/765/23 Gminy Suchy Las na dzień 29 lutego 2024 roku. Jednocześnie 
informuję, że Kolegium Izby rozpatrzy przedmiotową sprawę na posiedzeniu w dniu 13 marca 
o godzinie 10 w siedzibie RIO w Poznaniu, przy ulicy Zielonej 8. 

•  Pismo Naczelnika I Urzędu Skarbowego w Poznaniu, w sprawie wypełniania oświadczeń 
majątkowych. Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radosław Banaszak podziękował 
Radnym za to, że złożyli oświadczenia na koniec kadencji. Wszystkie oświadczenia stan  
na dzień 29 lutego, zostały w dniu 29 lutego złożone. Natomiast jeżeli chodzi o uwagi  
do wypełniania oświadczeń majątkowych, poprosił o zapoznanie się z nimi w Biurze Rady. 
Poinformował, że wcześniej były wysyłane pocztą elektroniczną do wszystkich Radnych, 
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a dotyczyć będą oświadczeń majątkowych, które Radni mają obowiązek złożyć do 30 kwietnia 
tego roku, za rok 2023 i stan na dzień 31 grudnia.  

• Zaproszenie na drugi turniej radnych wójtów, burmistrzów, prezydentów, starostów  
i parlamentarzystów w Morii o puchar przewodniczącego Rady Miasta Puszczykowa  
Tomasza Potockiego, pod patronatem Burmistrza Miasta Puszczykowa Andrzeja Balcerka.  
Zgłoszenia do Biura Zawodów do 5 kwietnia. Regulamin i wzór zgłoszenia w załączniku. 

• Pismo Przewodniczącego Rady Gminy Duszniki. Podczas LXXXIX sesji Rady Gminy Duszniki, 
odbywającej się 23 stycznia tego roku, Rada Gminy Duszniki podjęła apel nr 2/24, w sprawie 
zmiany uchwały Sejmiku Województwa Wielkopolskiego, w sprawie wprowadzenia  
na obszarze Województwa Wielkopolskiego ograniczeń lub zakazów w zakresie eksploatacji 
instalacji, w których następuje spalanie paliw.  

• Zaproszenie z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego, na pielgrzymkę 
sołtysów. W załączeniu zaproszenie Wicemarszałka Województwa Wielkopolskiego, 
Krzysztofa Grabowskiego na VIII pielgrzymkę sołtysów, która odbędzie się w sobotę 16 marca 
w Sanktuarium św. Józefa w Kaliszu, plac św. Józefa. Bliższe informacje do wglądu w Biurze  

• Dokument z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu. Uchwała - naruszenia nieistotne, 
Dotycząca uchwały numer LXV/764/23 z 18 grudnia 2023 roku. Stwierdza się, że uchwała 
wcześniej wymieniona w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 
2024-2042 została podjęta z naruszeniem przepisów prawa wskazanych w uzasadnieniu  
do niniejszej uchwały. Uznaje się, że naruszenie ma charakter nieistotny. Dokument  
i uzasadnienie do wglądu w Biurze Rady.  

• Pismo z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, dotyczące uchwały numer LXV/765/23 
Rady Gminy Suchy Las z 18 grudnia 2023 roku – uchwała, wezwanie do poprawy.  
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak nie odczytał ww. uchwały,  
z powodu błędnego załącznika. 

 
Informacje Przedstawiciela Gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolskich. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że spotkanie  
nie odbyło się.  
Radny K. Łączkowski przekazał, że spotkanie nie odbyło się. 
 
Informacje Przewodniczących Komisji Rady Gminy. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Joanna 
Pągowska przekazała, że. komisja obradowała jeden, opiniując projekty uchwały na dzisiejszą 
sesję. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda,  
poinformowała, że Komisja spotkała się z Panią Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej 
Karoliną Dzioch, dyskutując o polityce senioralnej w gminie oraz o kwestiach społecznych, 
którymi zajmuje się OPS. Komisja opiniowała również projekt uchwały na sesję Rady Gminy. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny J. Dudkiewicz przekazał, że Komisja od poprzedniego posiedzenia Rady Gminy 
spotkała się, jeden raz, zajmując się kwestią dalszych działań wokół uwag dotyczących 
projektu organizacji ruchu na skrzyżowaniu ulic Sucholeskiej i Obornickiej. Drugim tematem 
była ścieżka rowerowa na ulicy Poziomkowej. Komisja dyskutowała o tym, w jaki sposób 
aspekty projektowe, techniczne będą rozważane przy przygotowaniu tej inwestycji po decyzji 
Rady Gminy z poprzedniej sesji. Komisja spotkała się również z kierownikiem Wydziału 
Budownictwa i Inwestycji Tomaszem Mikołajczakiem, dyskutując o bieżących tematach 
inwestycyjnych w zakresie działań komunalnych. Komisja opiniowała też projekty uchwał  
na dzisiejszą sesję Rady Gminy. 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny K. Łączkowski poinformował,  
że Komisja, której przewodniczy nie obradowała od ostatniej sesji. 
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Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Radna I. Koźlicka przekazała, że Komisja zebrała  
się jeden raz oraz że zaplanowała kolejne spotkanie na 7 marca. Poinformowała,  
że członkowie Komisji dokładają starań, aby jeszcze przed upływem obecnej kadencji 
zamknąć kontrolę Spółki Gminnej LARG.  
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał prośbę Pani Wicewójt, 
Aby spotkania komisji nie odbywały się, gdyż pracownicy Urzędu są w takim wypadku 
całkowicie wyłączeni z normalnego funkcjonowania. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu w Poznaniu Radny Jerzy Świerkowski poinformował  
o spotkaniu z przedstawicielem Zarządu Dróg Powiatowych, z którym rozmawiał oraz jeździł 
po terenie gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał informację  
dla Przewodniczących zarządów osiedli i sołtysów, że otrzymali w styczniu informacje  
o środkach pozostałych na zadania lokalne za rok 2023. Sołtysi w porozumieniu z Radą 
Sołecką i przewodniczący zarządów osiedli, mają obowiązek wynikający z programu 
pobudzania aktywności obywatelskiej, zgodnie z paragrafem 4a, do przeznaczenia środków 
finansowych pozostałych z roku poprzedniego. Są trzy możliwości przeznaczenia  
tych środków lub ewentualnie hybryda. Pierwszy przypadek na zadania,  
które już są realizowane. Drugi przypadek na zadania, które zostały pozytywnie 
zaopiniowane, a nie są realizowane w roku obecnym. I trzeci przypadek, środki można 
przenieść na rok następny, (2025). Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 
poprosił sołtysów i przewodniczących, żeby o tym pamiętali, bo zbliżają się wybory nowych 
zarządów w dziewięciu tak naprawdę sołectwach i zarządach. Przypomniał też Radnym,  
że kadencja trwa do 30 kwietnia i jeżeli będzie taka potrzeba, żeby sesja jeszcze w kwietniu 
się odbyła, to żeby mieli na uwadze, że w tym gronie jeszcze się w kwietniu ma prawo odbyć. 
Poinformował też, że kolejna sesja odbędzie się w terminie 7 dni od końca kadencji,  
czyli do 7 maja. 
 

Ad. 18. Interpelacje i zapytania Radnych. (02:35:19 *). 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak, poinformował, że interpelacji 
oraz zapytań nie było. 
 

Ad. 19. Wolne głosy i wnioski (02:35:28 *). 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak, poprosił Panią Wicewójt  
o informacje na temat szkoły w Biedrusku. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok przekazała, że gmina jest my w trakcie weryfikacji 
projektu oraz jego optymalizacji, a bliższych informacji udzieli na zebraniu osiedlowym.  
Tam też przedstawi harmonogram działania. 
Radny J. Dudkiewicz zapytał czy możliwe jest, aby Radni dostawali materiały na sesję 10 dni 
przed sesją, a nie jak do tej pory 7 dni, dałoby to więcej czasu Komisjom na spotkanie się. 
Następnie zadał pytanie co dzieje się z tematem Centrum Sztuk Walki? Czy jest jakiś 
harmonogram i czy budowa tego obiektu będzie realizowana.  
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak, dodał, że zmiana terminu z 7 dni 
na 10, wymaga zmian w statucie, a dokładnie w załączniku numer 5, w regulaminie. 
W związku z tym trzeba powołać komisję statutową, która już w tej chwili do końca kadencji 
nie zdąży tak naprawdę podjąć tego tematu. Jest to na pewno zadanie dla nowego składu 
Rady Gminy, a także podpowiedź, że jest kilka tematów, które na pewno trzeba sprecyzować: 
zmienić załącznik numer 5, czy też termin składania dokumentów z 7 do 10 dni,  
tak jak w przypadku sesji budżetowej, kwestie uporządkowania czasu pobytu na sesji, czasu 
pobytu na komisjach. Przekazał, że pojawiają w tych tematach pytania i wątpliwości,  
ale to już zadania dla Radnych następnej kadencji. 
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Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok dodała, że nie wszystkie komisje dotyczą 
opiniowania uchwał na sesję. W takich sytuacjach istnieje większa możliwość wyboru 
terminu. W temacie Centrum Sztuk Walki, zwróciła uwagę, że to jest wspólny teren 
inwestycji. Budowa CSW nie rozpocznie się zanim nie będzie gotowy skat-park. 
Poinformowała również, że budowa ta nie rozpocznie się z całą pewnością w tym roku, 
ponieważ gmina nie posiada w tegorocznym budżecie środków zaplanowanych na ten cel. 
Radny G. Słowiński zapytał o dofinansowania o jakie wystąpiła gmina, przeznaczonego  
na boisko w Złotnikach. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok poinformowała, że w tym roku gmina  
nie składała wniosku o takie dofinansowanie. Wniosek był złożony w roku poprzednim,  
a gmina nie otrzymała na ten cel dofinansowania. Aktualnie gmina nie znalazła programu, 
który pozwoliłby na złożenie wniosku na dofinansowanie tego typu. 
Radny G. Słowiński zapytał, czy gmina będzie starała się znaleźć taki program w tym roku.  
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok poinformowała, że gmina zawsze stara się znaleźć 
dofinansowania, do wszystkich inwestycji. 
Radny G. Słowiński przypomniał, że termin realizacji sieci światłowodowej przez Orange 
Polska to 30.06.2026 r., a następnie zadał pytanie: co z nieruchomościami podłączonymi  
do sieci światłowodowej GCI, czy do nich będzie doprowadzona druga sieć światłowodu  
lub czy będzie możliwość przełączenia obecnej sieci światłowodowej do instalacji Orange. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok poinformowała, że projekt realizowany  
przez Orange Polska, polega na uzupełnianiu tzw. Białych plam, a sieć nie będzie dublowana. 
Radny M. Przybylski zapytał, w jaki sposób będzie wyrównana czy odtwarzana nawierzchnia 
na ulicach Prusa i Reja po zakończeniu inwestycji kanalizacyjnych. Przekazał informację,  
że aktualnie budowane są przyłącza. Przypomniał, że było mnóstwo problemów związanych  
z tym tematem, dlatego mieszkańcy są żywo zainteresowani, czy to będzie korytowanie  
i zasypywane. Dodał, że w materiałach używanych do zasypywania znajdował się złom. 
Zasugerował, że takie prace należy nadzorować. Zapytał również, na jakim etapie  
jest realizacja projektu w rejonie ulic Rodowej i Żelaznej w Złotkowie (realizacja zapisu 
budżetowego na ten rok, w kwocie 500 tys. złotych, na budowę kanalizacji). 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok poinformowała , że jeśli chodzi o ulice 
Kochanowskiego, Reja i Prusa, to zgodnie z umową wykonawca ma odtworzyć nawierzchnię 
mineralną, czyli taką jaka była wcześniej, natomiast po wizytach na budowie nowego 
kierownika oraz po wnikliwej analizie, prac związanych z wyrównywaniem dróg gminnych,  
czy to utwardzonych mineralnie, czy nie utwardzonych wcale, a tylko równanych, gmina 
doszła do wniosku, że będzie starać się o to, żeby maksymalizować lepsze wykonanie 
nawierzchni, jeśli nie docelowo, to w postaci układania z płyt betonowych. Przekazała,  
że gmina poprosiła wykonawcę o to, żeby przedstawił kosztorys różnicowy między jednym, 
a drugim rozwiązaniem. Na podstawie kosztorysu różnicowego, jeśli okaże się, że budżet  
na ten cel jest zbyt mały, gmina będzie wnioskować o zwiększenie finansowania Radę Gminy. 
Informacji na temat budowy kanalizacji w ulicach Rodowej i Żelaznej Pani Wicewójt  
nie udzieliła, ale zobowiązała się przekazać je drogą elektroniczną. 
Radna J. Pągowska zapytała Panią Wicewójt, o harmonogramu przetargów na rok 2024. 
Domniemywała, że jeszcze jest w opracowaniu w Referacie Budowlano-Inwestycyjnym 
(potwierdzenie tego faktu przez Panią Wicewójt). Natomiast pytanie do Pana Wójta, 
ponieważ Pana Wójta nie ma to bardzo proszę o przekazanie jakby Pani Wójt mogła 
przekazać Panu Wójtowi pytanie. Poinformowała, że Komisja Rewizyjna spotka się 7 marca  
i na to spotkanie zostanie zaproszony Wójt Gminy. Przekazała również informację, że Komisja 
spotkała się i kontynuowała kontrolę spółki LARG. Uczestnicy Komisji otrzymali rachunek 
zysków i strat spółki, wariant porównawczy oraz bilans w wersji uproszczonej dla małych 
jednostek. Spółka przygotowuje się już do przedstawienia tych dokumentów (termin  
do końca marca). Z bilansu uproszczonego wynika, że strata z ubiegłych lat w spółce wynosi  
1 711 440,80 zł. Mimo tego, że udało się prezesowi spółki ograniczyć znacznie koszty, strata 
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na koniec 2022 roku wynosiła 231 515,48 zł. Wartość na dzień 31 grudnia 2023 roku 
udało się obniżyć w spółce stratę do minus 112 353,13 zł. Radna J. Pągowska przekazała,  
że w 2022 roku spółka otrzymała na inwestycje (cztery powierzenia, które miała w swoim 
zakresie) 729 999,25 zł brutto, na promocję gminy 299 998,75 zł, Natomiast w 2023 roku  
z dokumentów, otrzymanych od prezesa spółki, spółka otrzymała 757 995,96 zł  
na powierzenia oraz 300 000,00 zł na promocję. Reasumując, spółka otrzymała  
około 1 mln złotych w 2022 r., ponad 1 mln złotych w roku i zanotowała stratę na poziomie  
1 711 440,80 zł, co powoduje, że spółka właściwie jest w upadłości. Doszliśmy już do takiego 
momentu, że patrząc na wyniki, zarząd powinien niezwłocznie zwołać zgromadzenie 
wspólników, w celu powzięcia uchwały czy spółka ma kontynuować dalej swoją działalność, 
czy ogłosić upadłość. Radna J. Pągowska przypomniała, że największe inwestycje, które gmina 
prowadzi, są powierzone spółce. Należą do nich: przetarg na projektowanie urzędu gminy, 
przetarg na projektowanie w porozumieniu z Miastem Poznaniem i z powiatem ogromnej 
inwestycji opiewającej na około 90 mln złotych (wg informacji od prezesa 85 mln zł) - węzeł 
północny (wiadukt wzdłuż ulicy Sucholeskiej). Wstępne koszty budowy urzędu  
to około 40 mln złotych. Ścieżka rowerowa (udało się otrzymać ZRID z rygorem, czyli 
rozpoczynamy budowę). Koszt wybudowania windy (inwestycja zakończona) 1,29 mln zł, 
wynagrodzenia dla spółki 88 tys. zł. (około 6,8 procenta za powierzenie). Na zadane 
prezesowi spółki pytanie, czy zarząd zwołał zgromadzenie wspólników, Komisja uzyskała 
negatywną odpowiedź. Powiedziała, że nie wie, kiedy zarząd zamierza to zrobić informując 
jednocześnie, że biorąc pod uwagę, że zarząd, który nie zwoła takiego zgromadzenia 
wspólników może podlegać karze. Biorąc pod uwagę, że kapitał zakładowy spółki wynosi  
839 tys. zł., spółka otrzymuje ponad 1 mln złotych rocznie i nadal jest na stracie i to całkiem 
dużej, no to należy sobie zadać pytanie, w jaki sposób i z czego spłacimy tę stratę z lat 
ubiegłych, czyli 1 711 tys. zł. Radna J. Pągowska oznajmiła, że gmina nie musimy pokryć całej 
straty, tylko jej część (w tej kadencji taka sytuacja miała miejsce, ponieważ spółka  
była na granicy upadłości). Wyraziła opinię, że przedstawione informacje są ważne i cenne  
dla Radnych, ponieważ w kolejnej kadencji, prawdopodobnie nastąpi próba przegłosowania 
na komisji budżetowej odpowiedniej ilości środków finansowych dla spółki, żeby ją uratować. 
Oznajmiła, że ogłoszenie upadłości jest mało prawdopodobne, chociażby z powodu  
tych bardzo dużych powierzeń i projektowych inwestycji. Poinformowała, że zapytano 
też o to, czy prezes spółki nie zabiega o nowe powierzenia, czy Wójt od sierpnia 20221 r.  
nie przekazuje spółce nowych powierzeń. Z informacji otrzymanych od Pani Wicewójt 
wiadomo, że prowadzone są aktualnie rozmowy i być może będzie to wyglądało inaczej. 
Radna J. Pągowska zaznaczyła, że Radę Gminy nowej kadencji czeka trudna decyzja, 
a mianowicie zabezpieczenie odpowiedniej kwoty, żeby spółka nie została zlikwidowana. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok oznajmiła, że bardzo uważnie wysłuchała 
wypowiedzi Radnej J. Pagowskiej, ale nie wie jakie pytanie zadać Wójtowi, ponieważ 
go nie usłyszała. 
Radna J. Pągowska wyjaśniła, że pytanie jest o zamiary, jak Wójt widzi rozwiązanie  
tego problemu (strata spółki LARG), z czego weźmiemy w budżecie, z czego zdejmiemy,  
bo aktualny deficyt to ok. 48 mln złotych. Ostatecznie zadała pytanie, skąd weźmiemy środki 
na zabezpieczenie straty spółki i co w przypadku, jeśli Rada Gminy w nowej kadencji, 
nie zgodzi się na przekazanie tych środków, żeby spółka wyrównać straty. 
Radna I. Koźlicka przypomniała, że Radni będą mieli możliwość zapoznania się z protokołem 
pokontrolnym, który pojawi się na początku marca (żeby zgodnie z procedurą, zachowując 
dwutygodniowy okres, prezes spółki jako strona postępowania, mógł się z nim zapoznać).  
Oznajmiła, że na ostatnim posiedzeniu Rady Gminy w kwietniu będzie wystąpienie 
pokontrolne. W związku z tym, Radni będą mogli zapoznać się z raportem, ponieważ będzie 
to raport „do przegłosowania”. Uczuliła osoby, które zasiądą w Radzie Gminy kolejnej 
kadencji na fakt, że temat pojawi z całą pewnością w przyszłej kadencji, a dokument 
pokontrolny pozwoli im być zorientowanymi w temacie. 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman oznajmił, że lista projektów, 
przekazanych przez Panią Wicewójt, szczególnie ekologicznych, zrobiła na nim ogromne 
wrażenie. Są to projekty, ogłaszane przez Urząd Marszałkowski od wielu lat i co roku  
są nabory, a gmina pierwszy raz wnioskuje o dofinansowanie np. na Aleje Śródpolne, 
czy na miododajne drzewa. Poprosił, żeby Pani Wójt zanotowała i przekazała kierownikowi 
referatu, że jemioła to jest pasożyt. Oznajmił, że panoszy się ona na drzewach w gminie,  
a te jedno od drugiego „zarażają się” nią, a to prowadzi do ich zamierania (drzew). Zapytał, 
czy Referat Ochrony Środowiska ma jakiś pomysł na jemiołę? Poinformował, że na pomniku 
przyrody (morwa) na ulicy Morwowej w Zielątkowie, zagnieździła się właśnie taka jemioła  
i jedynym sposobem walki z nią jest jej usunięcie. Poprosił o wszczęcie procedury związanej  
z obcięciem gałęzi, na której jest jemioła, bo inaczej pomnik przyrody umrze. Następnie zadał 
pytanie Pani Wicewójt, kto był wnioskodawcą (proponującym miejsce), w którym ma zostać 
umieszczona tablica informacyjna na temat żurawi. Przypomniał losy podobnej tablicy, 
która stanęła kiedyś przy drodze do Sepna (stała niezbyt długo), a ławeczki i cała mała 
infrastruktura związana z rowerami i zwierzętami zamieszkującymi te tereny została, 
zniszczona. Wyraził swoją obawę o tablicę związaną z żurawiami. Wiceprzewodniczący Rady 
Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman podziękował za podpisywanie umów na posadowienie 
przystanków autobusowych. Przypomniał, że jak było trzeba podpisać umowę na lokal  
przy ulicy Nektarowej, to się dało szybko, a jak trzeba było podpisać umowę na przystanki  
dla mieszkańców, to się szybko nie dało. Dodał, że pół roku już na to czekamy. Zapytał  
o procedury stawiania przystanków dodając, że najpierw musi być zaprojektowany, musi być 
wydana zgoda- pozwolenie na budowę, czy tylko zgłoszenie (dopytywał) i ile budowa 
przystanków może trwać. Zapytał też, czy wiadomo coś więcej na temat adresów, do których 
ma być podłączony światłowód Orange, czy możliwe jest wdrożenie procedury zgłaszania 
adresów do ewentualnego podłączenia. Wyraził opinie, że zgłaszanie poszczególnych 
adresów, to nie jest dobry pomysł. Oznajmił, że jeżeli ta instalacja byłaby dobrze wykonana, 
to w każdej chwili do dowolnej działki można byłoby zrobić przyłącze. Zapytał w jakiej 
technologii Orange zamierza wykonać sieć światłowodową (przewód zakopany w gruncie,  
czy kanalizacja teletechniczna). Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las  
Radny T. Sztolcman poruszył też temat boiska przy Dworcowej w Chludowie informując,  
że jest w posiadaniu informacji, że odbyły się konsultacje z Radą Sołecką, natomiast 
zainteresowanych tematem jest zdecydowanie więcej osób. Wyraził nadzieję, z tego miejsca 
będą mogły korzystać również dzieci z Golęczewa i Zielątkowa. Poinformował też,  
że pojawiają się głosy z Chludowa mówiące o tym, że zamknięta grupa decyduje o terenie  
dla całej miejscowości, bez żadnych konsultacji z mieszkańcami. Oznajmił, że nie wyobraża, 
sobie, żeby nie zostało to skonsultowane z mieszkańcami na etapie koncepcji. Następnie 
podziękował za działania w temacie świateł spowalniających. Odniósł się do informacji Pani 
Wicewójt na zgłoszenia budowy wodociągu w rejonie ulic: Pogodnej, Sportowej  
i Wyrzykowskiej. Zapytał, czy chodzi o ulicę Wichrową i fragment ulicy Pogodnej? Poprosił  
o harmonogram budowy w ulicy Wichrowej. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las  
Radny T. Sztolcman skierował również pytanie do Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu  
w Poznaniu Radnego Jerzego Świerkowskiego, czy z przedstawicielem oglądał rów  
przy ulicy Szkolnej oraz czy przepust pod ulicą Leśną jest drożny. Poruszył również temat 
melioracji i spółek wodnych. Wspomniał o wodach płynących z okolic ulicy Sportowej  
i Wyrzykowskiej do studni deszczowej na ulicy Sportowej, pytając - co można z tym zrobić. 
Przypomniał, że ok. 40 lat temu, Zielątkowo wystąpiło ze spółek wodnych, a teraz pojawił się 
problem, który mieszkańcy chcą w jakiś sposób rozwiązać.  
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu w Poznaniu Radny Jerzy Świerkowski poinformował,  
że z przedstawicielem powiatu oglądali miejsca, o których wspomniano wyżej. Przekazał 
informację, że będzie przygotowany kosztorys na oczyszczenie ulicy Szkolnej. Przekazał 
również, że pracownik Zarządu Dróg Powiatowych zwrócił uwagę na to, że zgodnie  
z przepisami, czyszczenie przepustów na zjazdach na nieruchomości, należy do właściciela 
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posesji. Oznajmił, że zarząd będzie czyścił cały rów do odpływu, który jest skanalizowany. 
Odnośnie zastoiska wody, na ulicy Szkolnej przekazał, że przepust przed zastoiskiem  
jest drożny, natomiast inny przepust jest źle wykonany (przy poszerzaniu drogi) i będzie  
to naprawione. Odnosząc się do wód płynących z pól oznajmił, że jeśli właściciele 
nieruchomości nie zrozumieją, że jak się buduje dom i się nie zrobi obejścia dla wód 
drenarskich, to takie sytuacje będą się powtarzać. Wyraził opinię, że ciągi drenarskie zostały 
poprzerywane podczas budowy nowych budynków. Zaapelował, żeby mieszkańcy sami 
pilnowali tego tematu, robili tzw. obejścia i starali się nie przerywać ciągów drenarskich. 
Przyznał, że spółki wodne w Zielątkowie nie funkcjonują. Oznajmił, że na terenie całej gminy, 
we wszystkich miejscowościach, Poznański Związek Spółek Wodnych dba i konserwuje ciągi 
główne, rowy melioracyjne i one są w dobrym, a nawet w bardzo dobrym stanie. Natomiast 
w Zielątkowie, około 40 lat temu powstała wewnętrzna spółka wodna, która nie płaci składek 
członkowskich do Zarządu Spółek Wodnych. Przekazał informację, że w budżecie istnieje  
taka składka, do której gmina również dokłada pieniądze, żeby wspomóc spółki wodne,  
ale na terenach, gdzie mieszkańcy wykazują inicjatywę. Przypomniał, że próbował namówić 
poprzednią Panią Sołtys i rolników z Zielątkowa, żeby wrócili do Poznańskiego Związku Spółek 
Wodnych, gdyż zapewnia on profesjonalnie wykonawstwo. Zaapelował po raz kolejny  
do mieszkańców, właścicieli posesji, aby się nie bali i sami oczyszczali miejsca,  
w których widzą nieprawidłowości. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman zwrócił uwagę, na problem 
polegający na tym, że firma wykonująca koszenie traw, zostawia cały pokos w rowie,  
co powoduje, że rów jest coraz płytszy. W temacie powrotu Zielątkowa do spółek wodnych 
oznajmił, że pomysł taki był rozważany ok. 7-8 lat temu, gdy był w Radzie Sołeckiej. Inicjatywa 
została podjęta, jednak Prezes Spółek Wodnych odmówił przyjęcia wsi w szeregi spółki. 
Wyraził również żal, że nawet gdyby wszyscy mieszkańcy przegłosowali powrót do Spółek 
Wodnych, to te odmówią, bo w Zielątkowie jest za dużo do zrobienia. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok uznała, że temat spółek wodnych jest omówiony  
i nie będzie do niego wracać. Oznajmiła, że do tej pory nie rozmawiała z Referatem Ochrony 
Środowiska na temat jemioły, oraz obiecała przekazać kierownikowi referatu informację  
o jemiole na morwie. Nie przekazała informacji o lokalizacji tablicy z informacją o żurawiach, 
ponieważ nie była przygotowana na to pytanie. Wyraziła nadzieję, że sposób wykonania  
tej tablicy będzie inny niż drewniany, zobowiązując się przekazać powyższe informacje drogą 
elektroniczną. Odnośnie przystanków autobusowych poinformowała, że czas realizacji 
zadania to maksymalnie 2 miesiące. Przekazała, że jeśli chodzi o światłowód, to zgodnie  
z informacją, którą przekazał gminie wykonawca, adresy zostały wskazane wprost podczas 
ogłaszania przetargu i te adresy wynikają ze stanu, który jest na stronie internetowej 
ministerstwa, a wykonawca nie będzie mógł wykonać przyłączenia dodatkowych adresów. 
Odnośnie techniki wykonania, Pani Wicewójt przekazała informację, że światłowód zostanie 
położony w peszlu, a nie sposobem GCI, pozwalającym uzupełnić i dołożyć potrzebne wiązki. 
Ponieważ to zadanie jest dedykowane pod wskazane adresy, nie ma ww. zapasu, natomiast 
gmina będzie prowadzić rozmowy z Orang i ze spółką GCI, jak wykorzystać czas układania 
światłowodów do wspólnych działań. W temacie zagospodarowanie terenu w Chludowie, 
gmina prowadziła rozmowy z Radą Sołecką na wniosek Rady Sołeckiej. Pani Wicewójt 
oświadczyła, że gmina nie zamierza niczego przed mieszkańcami ukrywać i w momencie, 
kiedy projekt będzie gotowy i możliwy do zrealizowania, zostanie pokazany mieszkańcom  
na zebraniu wiejskim. Jeśli chodzi o ulicę Wichrową, to zgodnie z projektem porozumienia 
między Aquanetem i gminą, przywrócony został status płatności za wodociąg przez Aquanet,  
a za kanalizację przez gminę. W związku z tym treścią porozumienia będzie wspólne 
ogłoszenie przetargu dla jednego wykonawcy. Porozumienie ma zostać podpisane  
w marcu, a przetarg ogłoszony przez gminę na przełomie kwietnia i maja, ponieważ 
pierwszeństwo przypada większemu projektowi - na kanalizację w rejonie Suchy Las Wschód. 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman wyjaśnił, że w temacie 
tablicy o żurawiach, nie miał na myśli ich deprecjacji, ale wandali. Jeżeli chodzi o światłowód  
i adresy inwestycji oznajmił, że adresów mieszkańców, którzy byli zainteresowani 
przyłączeniem światłowodu nie było na stronie internetowej ministerstwa. Wyraził 
ubolewanie, że żeby podłączyć wszystkich do światłowodu, konieczne będzie kopanie kilku 
rowów. Wyraził też swoją opinię na temat układania światłowodu w peszelu, nazywając  
takie działanie „prowizorką”. 
Sekretarz Gminy M. Kołodziejczak przekazał informację, że postanowieniem Komisarza 
została powołana Gminna Komisja Wyborcza, która się ukonstytuowała i już funkcjonuje. 
Odbyło się jej pierwsze spotkanie, pełnione są już dyżury, pierwsze komitety rejestrują listy 
kandydatów na radnych, a ze wszystkimi informacjami można zapoznać się na stronie BIP 
gminy oraz na BIP Krajowego Biura Wyborczego, Delegatura w Poznaniu. Poinformował,  
że Komisja składa się z dziewięciu osób powołanych przez Komisarza, na podstawie wniosków 
komitetów. Kolejna informacja przekazana przez Sekretarza Gminy dotyczyła planowanych 
wyborów do organów jednostek pomocniczych. Przychylając się do wniosku złożonego  
na poprzedniej sesji przez Radnego M. Przybylskiego, żeby wszystkie wybory odbyły się  
po wyborach do organów stanowiących i wyborów na Wójta, Wójt Gminy podjął  
taką decyzję. Przekazał również informacje, że urzędnik wyborczy dla naszej gminy podał się  
do dymisji i aktualnie nie mamy urzędnika wyborczego dla naszej gminy. Wyjaśnił,  
że urzędnik wyborczy to funkcja przewidziana w kodeksie wyborczym, mianowana  
przez komisarza wyborczego, która nadzoruje i współorganizuje proces wyborczy. Oznajmił 
tez, że gmina czyni starania, żeby taki urzędnik się pojawił, ale jeśli nie dojdą one do skutku, 
to część obowiązków trafi do gminy. Sekretarz Gminy przypomniał dyskusję z ostatniej sesji,  
o nakładaniu się terminów wyborczych i świąt wielkanocnych. Ostatecznie Wójt podjął 
decyzję, że wybory do jednostek pomocniczych, przeprowadzone zostaną po wyborach  
do organów stanowiących. 
Sołtys Wsi Złotkowo Sylwia Sawińska zadała pytanie Pani Wicewójt, na jakim etapie  
jest sprawa skablowania słupów na ulicy Słonecznikowej w Złotkowie oraz czy gmina 
poradziła sobie z przejęciem gruntu przy boisku w Złotkowie. Dodała, że jest w posiadaniu 
informacji, że obecny dzierżawca przedłużył umowę dzierżawy. Dopytywała, czy gmina 
zawarła już porozumienie z Lasami Państwowymi i czy posiada już odpowiednio dużo 
wykupionego gruntu. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok przekazała, że w temacie likwidacja słupów z jezdni 
(bo nie można powiedzieć, że to jest skablowanie słupów) przekaże informację drogą 
elektroniczną. Natomiast na temat potencjalnego wykupu gruntu przy boisku w Złotkowie 
odpowie również drogą elektroniczną, jak tylko będzie w posiadaniu takich informacji. 
Radna J. Radzięda wróciła do tematu tematu Lokalnej Agencji Rozwoju Gospodarczego.  
Przypomniała, że wspólnie z Radnym M. Przybylskim i Radną J. Pągowską, przy okazji zmiany 
statutu ostrzegali, że ten pomysł (dofinansowywania spółki) jest absurdalny, nieprzemyślany, 
że będzie wiązał się z gigantycznymi kosztami. Oświadczyła, że wielokrotnie na sesjach,  
przy okazji zmian budżetu, kiedy Radni mieli „dorzucać” pieniądze spółce, proponowała 
dyskusję o sytuacji finansowej spółki LARG, ale każdorazowo dyskusja była ucinana  
przez urząd, a Wójt twierdził, że to nie jest temat na sesję. W związku z tym, że z pozyskanych 
przez Komisję Rewizyjną dokumentów oraz dokumentów pozyskanych osobiście przez Radną 
J. Radziędę w trybie dostępu do informacji publicznej wyraźnie wynika, że istnieje poważny 
problem w spółce. Kwestie kosztów i strat to jest jedno, kuleje również kwestia pozyskiwania 
środków transportu, która była kluczowa i wielokrotnie przekazywano prezesowi informację, 
że przyszłości spółki stoi pod znakiem zapytania, jeżeli nie będzie aktywnie pozyskiwał 
środków transportu. Radna J. Radzięda zaproponowała, żeby zaprosić prezesa spółki  
na marcową sesję Rady Gminy, żeby wytłumaczył się przed Radą, przed kamerami  
i do protokołu z tego, co dzieje się w spółce, ponieważ. Przypomniała, że na sesji,  
na której zmieniany był statut, Wójt wspominał, że spółka komunalna należy  
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do mieszkańców. Oznajmiła, że w związku z tym mieszkańcy mają pełne prawo, jeśli będą 
zainteresowani, obejrzeć tę sesję i dowiedzieć się co się dzieje w spółce.  
Radna W. Prycińska przedstawiła prośbę mieszkańców z ulicy Jagodowej, o zobligowanie 
wykonawcy remontu drogi, do naprawy szkód powstałych na skutek przenoszenia się, 
poruszania się oraz parkowania ciężkiego sprzętu budowlanego na podjazdach prywatnych. 
Oznajmiła, że otrzymała wiadomości w tym temacie drogą elektroniczną oraz że wiadomości 
podobne otrzymała również Pani Wicewójt i Przewodniczącą Zarządu Osiedla. Na koniec 
wypowiedzi poprosiła, żeby dopilnować tego, żeby wykonawcy naprawili szkody,  
które wyrządzili, przed opuszczeniem terenu budowy. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok przedstawiła informację odnośnie procesu 
budowlanego i procedur z tym związanych. W pierwszej kolejności musza zostać zakończone 
prace, które są przewidziane, a dopiero podczas przeglądu i odbioru robót, następuje 
spisanie protokołu i wskazanie w nim usterek i szkód powstałych w wyniku realizacji 
inwestycji, które wykonawca jest zobowiązany usunąć. Wyjaśniła, że najpierw zakończone 
zostaną prace związane z położeniem masy asfaltowej, a potem wykonane będą drobne 
prace typu: wyrównywanie studzienek, podnoszenie, regulacja oraz wykonywanie prac 
brukarskich, w tym wyrównywanie chodników w miejscach, gdzie nastąpiły uszkodzenia. 
Radna W. Prycińska Radna W. Prycińska chcąc doprecyzować swoją poprzednią wypowiedź, 
oznajmiła, że wydaje jej się, że ostatnia warstwa asfaltu została już wylana, a zaniepokojenie 
mieszkańców wynika z tego, że niektóre posesje mają już te naprawy wykonywane,  
a niektóre są pomijane. Poprosiła raz jeszcze, aby zwrócić na to uwagę.  
 

Ad. 20. Zamknięcie sesji (03:28:40*)  
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak upewniwszy się, że dyskusja 
dobiegła końca, podziękował wszystkim zgromadzonym i widzom za udział w sesji  
i zamknął LXVII sesję Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji.  
 
 

 
sporządził:  Przewodniczący Rady  

Robert Nowakowski  Gminy Suchy Las 
 Radosław Banaszak  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
* znaczniki czasowe odnoszą się do nagrania audio-video. 


